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KS § 139 KS KF/2023:214 

Yttrande avseende remiss av EU-kommissionens förslag till direktiv om övervakning 
av jordhälsa och resiliens 

Ärendebeskrivning 
Klimat- och näringslivsdepartementet har remitterat EU-kommissionens förslag till direktiv om 
övervakning av jordhälsa och resiliens som är en del av strategin för hälsosamma jordar. 

Ärendet har behandlats av kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-09-20, § 185. 

Beslutsunderlag 
- Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-09-20 § 185 
- Skrivelse 2023-09-05 från planeringsavdelningen 
- Remissmissiv avseende förslag till direktiv om övervakning av jordhälsa och resiliens 

Beslut: 
- Kommunstyrelsen beslutar att Lomma kommun lämnar följande yttrande: 

Det är svårt att få en fullständig överblick av hur ett kommande lagförslag fullt ut kan 
påverka den kommunala nivån. Att det kommer att påverka vårt arbete ute i landskapet är 
dock tydligt. Idag har kommunen bidragit till flera hundra hektar våtmarker med randzoner 
under mer än trettio års tid för att restaurera landskapets ekosystemtjänster. Nästan alla 
dessa restaureringar har skett med hjälp av olika finansiella stöd kopplade till EU. Många 
gånger har markägare backat sent i processen av rädsla för att det sker en ändring kring 
stödrättigheter eller andra sekundära effekter. Liksom för andra näringar är förutsägbarhet i 
de administrativa systemen en nyckelfaktor. Ska ett direktiv om jordhälsa få genomslag på 
landskapsnivå och (som EU vill) över landsgränser så måste ekosystemtjänster tydligare 
kopplas till jordbruksstöden. Det är också viktigt att sprutfria zoner, randzoner och trädor 
som sköts för att gynna landskapsvärden inte bestraffas i systemet och att en markägare som 
satsat på restaurering även ska kunna få ett ekonomiskt utfall av det i stödsystemet. Man ska 
också kunna tillgodoräkna sig tidigare insatser. Idag är det många markägare som håller inne 
på sina bästa lägen för naturrestaurering för att ha dessa om de i framtiden blir ålagda att 
avsätta viss mark. I Höje å vattenråd pågår idag ett arbete med att förflytta synen på denna 
mark från att vara svårodlad mark som man eventuellt kan få stöd för till en 
ekosystemtjänstproducerande yta som man kan sälja tjänster från. Vi har även utrett 
möjligheterna att i stället för att skriva avtal och ”låna” mark vänder på begreppen och 
handlar upp ekosystemtjänster i stället. Detta har tagits emot väl av markägarna då de 
principiellt vill se sig som producerande företagare. Lyckas man genomföra en tydligare 
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koppling till ekosystemtjänster i jordbruksstöden så kan detta få mycket gynnsamma 
konsekvenser på kommunens arbete med landskap, vattenrening och klimatanpassning. 

Ur ett regionalt perspektiv så kan man fråga sig hur förslaget på sikt kommer att påverka 
skånska jordar som ur ett europeiskt och globalt perspektiv har mycket höga halter av 
kadmium och i förslaget finns ett stort fokus på att förorenade jordar ska saneras. Här bör 
man möjliggöra undantag när berggrunden ger vissa förutsättningar såsom i Skåne. 

Generellt saknas en koppling till strategier och lagstiftning mot invasiva växtarter. Detta 
borde finnas med då problemen som skapas av invasiva arter har stor bäring på frågan om 
hälsosamma jordar. 

 _________________________________  

Beslutet expedieras till: 
Regeringskansliet 
Planeringsavdelningen 
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